

EVIDENCE

(Recorded by Electronic Apparatus)

Tuesday, March 20, 1979

• 1544

[Texte]

The Vice-Chairman: We shall resume consideration of the Order of Reference relating to the Main Estimates for the fiscal year ending March 31, 1980.

If there is agreement, we shall resume consideration of Votes 1 and 5 under Post Office together. Is that agreed?

Some hon. Members: Agreed.

POST OFFICE

Vote 1—Post Office—Operating expenditures, contributions and authority to spend revenue received during the year for financial and miscellaneous services—\$1,226,721,000.

Vote 5—Post Office—Capital expenditures—\$14,621,000.

The Vice-Chairman: Perhaps I shall ask the Postmaster General, who is here today, to introduce his officials who may or may not be called upon.

Hon. Gilles Lamontagne (Postmaster General): Well, Mr. Chairman, I am pleased to introduce Mr. John Uberig, Acting Deputy Postmaster General, Assistant Deputy Postmaster General, Finance and Administration; Mr. J. T. McDonald, Operational Services; Mr. L. Sperling, Marketing; Mr. R. W. Rapley, Corporate Affairs; Karl Mezger Public Affairs and Mr. A. A. Reid, Office of the Comptroller. So these are the witnesses we have today.

Mr. Chairman, I would like to mention that the Deputy Postmaster General, Mr. J. C. Corkery will be absent today because he is away on business meeting with the Postmaster General of the United States and the Postmaster General of Mexico on international matters relating to the Post Office, so he asked to be excused, and I agree with him on that.

• 1545

The Vice-Chairman: Was that all? You had no other statement?

Mr. Lamontagne: Well, the statement was there, Mr. Chairman. Maybe on a point of order before we start so that we know exactly what we are talking about, I noticed in the newspaper today there was a question about the question in the House yesterday about metric in the Post Office and they mentioned that putting aside the metric matters was the voice in the Commons by Walter Dinsdale, Postmaster General in the John Diefenbaker government. So I would like to ask Mr. Dinsdale if really he was Postmaster General or if it was just a post he would like to have.

Mr. Dinsdale: You know, I had the best portfolio in the government, Mr. Chairman, I was Minister of Northern Affairs, and I think this is a research problem more than anything else.

Mr. Lamontagne: That has been mentioned quite a few times.

TÉMOIGNAGES

(Enregistrement électronique)

Le mardi 20 mars 1979

[Traduction]

Le vice-président: Nous reprenons l'étude de notre ordre de renvoi concernant le budget principal pour l'année financière se terminant le 31 mars 1980.

Si vous êtes d'accord, nous étudierons à la fois les crédits 1 et 5 sous la rubrique Bureau de poste. Êtes-vous d'accord?

Des voix: D'accord.

POSTES

Crédit 1^{er}—Postes—Dépenses de fonctionnement, contributions et autorisation de dépenser les recettes de l'année des services financiers et autres—\$1,226,721,000.

Crédit 5—Postes—Dépenses en capital—\$14,621,000.

Le vice-président: J'invite le ministre des Postes, qui est ici aujourd'hui, à présenter les témoins qu'on pourra consulter au besoin.

L'honorable Gilles Lamontagne (ministre des Postes): Monsieur le président, il me fait plaisir de présenter M. John Uberig, sous-ministre suppléant des Postes, sous-ministre adjoint des Postes, Finances et Administration; M. J. T. McDonald, Services opérationnels; M. L. Sperling, de la Commercialisation; M. R. W. Rapley, Affaires collectives, M. Karl Mezger, Direction des affaires publiques; M. A. A. Reid, du Bureau du contrôleur. Ce sont les témoins aujourd'hui.

Monsieur le président, je dois signaler que le sous-ministre des Postes, M. J. C. Corkery, sera absent aujourd'hui car il doit rencontrer le ministre des Postes des États-Unis, et celui du Mexique, pour discuter de questions internationales concernant les postes. Il a demandé d'être excusé et j'ai approuvé son absence.

Le vice-président: Est-ce tout? Vous n'avez pas de déclaration?

M. Lamontagne: J'ai déjà fait une déclaration, monsieur le président. Toutefois, avant de commencer, j'ai à faire quelques mises au point; j'ai remarqué dans le journal d'aujourd'hui qu'on discutait d'une question soulevée à la Chambre hier concernant la conversion au système métrique du service des postes; on disait que M. Walter Dinsdale, ancien ministre des Postes dans le gouvernement John Diefenbaker avait proposé à la Chambre de rejeter la conversion au système métrique dans le Bureau de poste. Je voulais savoir de M. Dinsdale, si en fait, il a été ministre des Postes, ou si c'est un poste qu'il avait convoité.

M. Dinsdale: Monsieur le président, j'avais le meilleur portefeuille dans le gouvernement, j'étais ministre du Nord canadien, et je crois que cette erreur est due à une mauvaise recherche.

M. Lamontagne: Ce n'est pas la première fois qu'on vous attribue ce portefeuille.